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 سهم      فروش محصولات معدنی
 مطالبه  بر زمین مانده   در طبس

 امام جمعه موقت بیرجند:

 ایران با تحریم 
از پا در نمی آید

 مردم استان روز گذشته در حمایت از اقتدار و صلابت 
دهه  چهار  پاس  به  و  ایران  اسلامی  جمهوری  نظام 
رشادت های سپاه که در کنار دیگر نیرو های مسلح، 
آرامش و امنیت میهن را تامین می کنند، راهپیمایی 

کردند. به گزارش خبرنگار ما در این راهپیمایی، قشر 
های  مختلف مردم پس از اقامه نماز جمعه در کنار یکدیگر 
و  با مشت های گره کرده، فریاد استکبارستیزی و حمایت 
از اقتدار و صلابت نظام و سپاه سر دادند .در این همایش 
خانواده  با  همدردی  ابراز  ضمن  حاضران  مردمی، 
شهدای سانحه هوایی، اتحاد خود و استکبارستیزی شان 
را به رخ جهانیان کشیدند و با شعارهای »مرگ بر آمریکا«، 

»مرگ بر اسرائیل« و »شهیدان شهیدان راهتان ادامه 
دارد«، »دست خدا بر سر ماست، خامنه ای رهبر ماست« 
و »سپاهی تو نور چشم مایی«  از دسیسه های آمریکا، رژیم 
صهیونیستی و اذنابش اعلام انزجار کردند. مردم بیرجند 
بر تداوم  این راهپیمایی  و دیگر شهرهای استان در 
حمایت از نیروهای مسلح تاکید و با خانواده شهدای 

سانحه هواپیمای اوکراینی ابراز همدردی کردند.

حمایت، همدردی

 تجلیل از خانواده
 64 شهید ورزشکار استان

] صفحه آخر [

سامانه بارشی در راه است
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روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی

اخبار 2

پیگیری حرف مردم

اخطار کتبی
»در محلـه ابـوذر غفـاری مهرشـهر زندگـی مـی 
کنـم. بیـن دو کوچـه انبـار ضایعاتـی اسـت کـه هر 
روز داخـل آن ضایعـات را آتـش مـی زننـد و دود 
غلیـظ و بـوی ناشـی آن نفـس کشـیدن را بـرای 
سـاکنان ایـن منطقه سـخت مـی کند. چنـد نوبت 
همـراه بـا همسـایه هـا تذکـر داده ایـم امـا توجـه 
نشـده اسـت.« ایـن پیـام 24  آذر در سـتون حـرف 
مـردم درج شـد. منطقـه یـک شـهرداری بیرجنـد 
در پاسـخ اعـام کـرد کـه بـه مالـک انبـار ضایعاتی 
اخطـار کتبـی داده شـد و مکلـف بـه جمـع آوری 

دسـتگاه مـد نظـر اسـت.

ستون حرف مردم 
روزنامه خراسان جنوبی 

انعکاس دهنده صادق نظرها، 
انتقادها و مشکلات شماست.

حرف مردم 

ــر: نماب
056 32448054  

پیامک:
2 0 0 0 9 9 9   

ــن: تلف
056 32448050

 مدتـی قبـل، سـطل زبالـه ای در زمیـن خاکـی  ●
هفـت  فرعـی  یـک،  نرجـس  خیابـان  در  واقـع 
جانمایـی شـد امـا بعـد از سـاخت و سـاز ملـک در 
زمین مـد نظر، محـل خاصی برای سـطل زباله در 
نظر گرفته نشـد و هر از گاهی توسـط اهالی جا به 
جا می شـود که مشکاتی برای سـاکنان به وجود 
آورده اسـت. شـهرداری بیرجنـد بـرای جانمایـی 

مـکان مشـخصی بـرای ایـن سـطل اقـدام کنـد.
در  ● زیرکـوه  خطیبـی  روسـتای  اهالـی   

5 کیلومتـری افیـن، از شـبکه لولـه کشـی آب 
آشـامیدنی محروم هسـتند، صدای ما را به گوش 

برسـانید. فرمانـدار  ویـژه  بـه  و  مسـئولان 
 سـال هاسـت کـه جـاده فراتـان تـا رود دره در  ●

منطقـه دهـک نهبنـدان چالـه هـا و گـودال هـای 
متعـددی دارد کـه اگـر خودرویـی در آن بیفتـد نـه 
تنهـا احتمـال هـر حادثـه ای دور از ذهـن نیسـت 
بلکـه بـه آن نیـز آسـیب جـدی وارد مـی شـود. 
مسـئولان نهبندان برای مشـاهده وضعیت جاده 
به ایـن نقطـه سـفر شـاید بـرای آسـفالت آن برنامه 

ریـزی کننـد.
 خـط لولـه گاز از 5 کیلومتـری روسـتای رهنیچ  ●

در بخـش مرکـزی بیرجند عبـور کرده اسـت اما از 
گازرسـانی بـه این نقطـه خبری نیسـت. 

 دبسـتان روستای حسـین آباد سـادات بیرجند  ●
با داشـتن دانـش آموز زیـاد، هنـوز مختلط اسـت. 

مسـئولان آموزش و پـرورش رسـیدگی کنند.

خراسان جنوبی 61 سال پیش         
 در روزنامه

وضع بهداری رضایت بخش نیست
روزنامه خراسان در شماره 2585 به تاریخ 20خرداد 1337 در مطلبی 
در صفحه چهار آورده است: بطوریکه خبرنگار ما مینویسد رئیس بهداری 
فردوس کمتر بوضع بیمارستان میرسند و با آمدن آقای دکتر شریف پذیرائی 
کلیه بیماران مراجعه کننده به بیمارستان بایشان واگذار شده و اغلب اوقات 
ببیماران نمیرسند و چون تقریبا مراجعه کنندگان زیاد میباشند آقای دکتر 
شریف نیز مریض گردیده و با مریض بودن ایشان و مراجعه کننده زیاد ایجاد 

نگرانی شده است همچنین نسبت بدوا و غذای بیماران توجه نمی شود.
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مدیر مجتمع 
تحقیقات گیاهان 

دارویی: نبود 
یک مرکز خرید 

مطمئن و دسترسی 
راحت به بازارهای 

فروش از مهم 
ترین مشکلات بهره 

برداران و چالش 
های پیش روی 

گیاهان دارویی در 
استان است

فراوری گیاهان دارویی؛ فقط 30 درصد
خسروی

 اسـتان در گسـتره وسـیع خود شـاهد رویش 800 گونه 
گیـاه دارویـی در عرصـه هـای طبیعـی و زراعـی اسـت 
کـه برخـی از آن در نـوع خـود منحصـر بـه فـرد محسـوب 
مـی شـود. در ایـن میـان، 4 هـزار و 650 هکتـار اراضـی 
توسـط کشـاورزان زیر کشـت 24 گونـه گیاهی مـی رود 
و سـالانه حدود 2 هـزار تـن محصـول از آن برداشـت می 
شـود .در عرصـه هـای طبیعـی نیـز بیـش از 100 هکتار 
محـل رویـش گیاهـان دارویـی منطقه اسـت اما بـا وجود 
این ویژگـی خاص از مجموع برداشـت گیاهـان دارویی، 

فقـط 30 درصـد آن فـراوری مـی شـود.

فعالیت 15 هزار نفر
مدیـر امـور باغبانی سـازمان جهـاد کشـاورزی بـا اشـاره به 
کشـت 24 گونـه گیـاه دارویـی شـامل محمـدی، آویشـن، 
مریم گلی، زوفا، بادرنجبویه، اسـتوقودوس، گل گاوزبان، 
آلوئـه ورا، مرزنجـوش، نعنـاع فلفلـی، خارشـتر، رازیانـه، 
خاکشـیر، زنیـان، زیره سـبز، چـای تـرش، بابونه، همیشـه 
بهار و ... در اسـتان به »خراسـان جنوبی« گفت: سـطح زیر 
کشـت گیاهـان دارویـی زراعـی در اسـتان 4 هـزار و 652 
هکتـار اسـت. »رضایـی« درآمـد حاصـل از کشـت گیاهـان 

دارویـی در ۹ ماه امسـال را 430 میلیـارد ریـال اعام کرد 
و با اشـاره به افزایـش 5 درصدی سـطح زیرکشـت و درآمد 
در مقایسـه با سـال گذشـته، افزود: 15 هزار نفر در کشـت 
گیاهـان دارویـی فعالیـت دارنـد. وی، بشـرویه، سـرایان، 
سربیشه خوسف، زیرکوه، قاینات و فردوس را از شهرستان 
هایی نـام برد که بیشـتر گیاهـان دارویـی در آن کشـت می 
شـود و ادامـه داد: نوسـانات بـازار، افزایـش قیمـت بـذر و 
تامیـن نشـدن اعتبـار و تسـهیات، عمـده ترین مشـکات 

بهره بـرداران اسـت.

استان در فهرست 10 منطقه برتر
مدیـر مجتمـع تحقیقـات گیاهـان دارویـی اسـتان هـم 
خراسـان جنوبـی را جـزو 10 مرکـز تولیـد عمـده گیاهـان 
دارویـی در کشـور معرفـی کـرد کـه بـا توجـه بـه شـرایط 
اقلیمـی و کمبـود آب، سـطح قابـل قبولـی از نظـر تولیـد 
کشـاورزی بـه خـود اختصـاص داده اسـت. »پویـان« زیـره 
کوهـی و سـبز، آنغـوزه و کنـدل، عنـاب، زرشـک و زعفـران 
را از محصـولات اسـتراتژیک دارویـی نـام بـرد و افـزود: از 
نظـر فـراوری در اسـتان، کمتـر بـه این موضـوع توجه شـده 
است. وی، کشـورهای حاشـیه خلیج به ویژه امارات، قطر 
و کویت و همچنین تاجیکستان، ارمنستان، قرقیزستان و 
افغانسـتان را بازارهای خوبی برای گیاهان دارویی اعام 

کرد و با تاکید بـر این که به طـور تقریبی صـادرات، نداریم، 
قسـمتی از مشـکل را مربـوط بـه تحریم هـا دانسـت و ادامه 
داد: ترکیـه این بازارهـا را اشـباع کرده اسـت. وی با اشـاره 
به گـردش مالـی 800 میلیون یورویـی یک گیـاه در آلمان 
طی، هشـت ماه افزود: هند هم در طول هشـت ماه فقط از 
کشورهای خاورمیانه معادل 600 میلیون دلار از یک گیاه 
سـود برد؛ ارقامـی کـه در صـورت توجه بـه آن، سـود زیادی 
نصیب کشـور و اسـتان می کنـد اما مشـکاتی در ایـن باره 
وجـود دارد. او سـهم ایـران از صـادرات گیاهـان دارویـی را 
چهار دهـم درصد اعـام و اضافـه کرد: اسـتان در مقایسـه 
بـا کشـور وضعیـت مطلوبـی دارد. وی، نبـود مرکـز خریـد 
مطمئن و دسترسـی راحـت بـه بازارهـای فـروش را از مهم 
تریـن مشـکات بهـره بـرداران و چالـش هـای پیـش روی 
گیاهـان دارویـی در اسـتان مطـرح کـرد و افزود: فقـط 30 
درصـد گیاهـان دارویـی اسـتان فـراوری می شـود کـه این 

رقـم چنـدان مطلوب نیسـت. 
وی با اشـاره به آغاز پـروژه بـاغ گیاهان دارویی از سـه سـال 
قبـل، از پیشـرفت 40 درصـدی آن خبـر داد و بـا اشـاره بـه 
نیـاز 12 میلیـارد تومانـی بـرای اتمـام آن، حـذف دلال ها، 
رفع معضـل زنجیـره ارزش گیاهـان دارویی از جمـع آوری 
و تولیـد تـا بـازار فـروش، بسـته بنـدی اسـتاندارد و ... را از 

مزایـای اجـرای این پـروژه دانسـت.

امام جمعه موقت بیرجند: ایران با تحریم از پا در نمی آید

با  اسامی  جمهوری  بدانند  دشمنان  انصاری- 
تهدیدها و تحریم ها از پا در نمی آید و مقتدرانه از 
مشکات پیش رو عبور می کند. امام جمعه موقت 
بیرجند در خطبه های نماز جمعه این شهر، ضمن 
حادثه  در  هموطنان  از  جمعی  یاد  داشت  گرامی 
هواپیمای مسافربری اوکراین ، گفت: پس از سقوط 
هواپیما، منافقان که از اقدام مقتدرانه سپاه و همچنین 
از تشییع باشکوه سردار سلیمانی ترسیده بودند، به 

سوء استفاده از فضا و بی اعتماد کردن مردم اقدام 
باقر  به گفته حجت الاسام  سید »محمد  کردند. 
عبادی« اگر درباره این حادثه هماهنگی ها انجام 
و زودتر اطاع رسانی می شد بهتر بود البته تاخیر 
بلکه  نبود  صداقتی  بی  دلیل  به  رسانی  اطاع  در 
ناهماهنگی، سبب این موضوع شد. وی به اقدام 
سپاه در موشک باران پایگاه عین الاسد اشاره کرد 
و گفت: سپاه این پایگاه نظامی را چنان خوب هدف 

گرفت که ترامپ ترسید و حرف از صلح زد. او با اشاره 
به این که سردار سلیمانی با ایجاد وحدت و انسجام 
بین گروه های مختلف سیاسی در پیروزی حماس و 
حزب ا... لبنان در برابر اسرائیل نقش مهمی ایفا کرد، 
افزود: سردار سلیمانی تا ابد در قلب همه، جاودان 
است و جز اخاص نمی تواند چنین موجی ایجاد کند 
که ترامپ با مشاهده شکوه جمعیت 25 میلیونی در 
تشییع پیکر مطهرش، بلرزد. به گفته امام جمعه وقت 
بیرجند به ایران می گویند بیایید مذاکره کنید اما نمی 

گویند به کدام پیمان آن ها دل ببندیم؟

قرارگاهی برای یاری رسانی به سیستان و بلوچستان

قرارگاه پشتیبانی متشکل از سپاه خراسان جنوبی 
و کرمان به عنوان معین سیستان و بلوچستان تعیین 
شد و کمک های مردم را با اولویت و تقسیم بندی 
روستاها به دست مردم سیل زده می رساند. رئیس 
سازمان بسیج سازندگی استان با اشاره به بازدید 
رئیسان سازمان های بسیج مستضعفین و بسیج 
سازندگی کشور از روستاهای سیل زده چابهار و 
سرباز گفت: بعد از بررسی میدانی، قرارگاه پشتیبانی 
تشکیل شد. مهندس »مهدی هنری«، ادامه داد: با 

توجه به آسیب جدی به راه های روستایی و پل ها و 
قطع ارتباط زمینی برخی روستاها تعدادی از دستگاه 
ها و ماشین آلات سنگین از استان به منطقه اعزام می 
شود و در اختیار سپاه سیستان و بلوچستان قرار می 
گیرد. به گفته او با وجود اعام آمادگی بیش از 300 
نفر از جهادگران استان برای اعزام اما با توجه به 
حضور بیش از سه هزار و 500 نفر از جهادگران در 
منطقه و مشارکت فعال مردم این روستاها نیازی به 

اعزام گروه های جهادی نیست.

14 اسفند، جشنواره شعر فجر استان
هشتمین جشنواره شعر فجر استان  14 اسفند برگزار خواهد شد. مدیرکل فرهنگ و 
ارشاد اسامی، گفت: این جشنواره با همت اداره فرهنگ و ارشاد اسامی خوسف و 
همکاری انجمن ادبی ناقوس، برگزار می شود. »نبی زاده« با اشاره به آزاد بودن موضوع 
جشنواره و امکان استفاده از قالب های مختلف شعری، افزود: هر شرکت کننده 
می تواند حداکثر پنج اثر تا 24 بهمن به دبیرخانه جشنواره ارسال کند و اولویت انتخاب 

در مرحله نهایی نیز با آثاری است که در جشنواره های دیگر برگزیده نشده باشد.

برگزاری دوره تربیت مربی در ارتش
دوره تربیت مربی و پیشگیری از آسیب های اجتماعی، مهارت اجتماعی و فضای 
مجازی برای یگان های ارتش در استان برگزار شد. »رشیدپور« رئیس عقیدتی و 
سیاسی قرارگاه عملیاتی لشکر 30 گفت: در این دوره دو روزه، 200 نفر از مسئولان، 
فرماندهان و کارکنان یگان های ارتش در استان شرکت داشتند. به گفته وی به همین 

منظور کارگاه آموزشی نیز برای همسران کارکنان پایور برگزار شد.

سامانه بارشی در راه است
سامانه بارشی جدید طی هفته جاری نقاط مختلف استان را در بر می گیرد. 
کارشناس هواشناسی استان گفت: مطابق با الگوی نقشه ها و تصاویر ماهواره ای 
هواشناسی تا اواخر هفته به تناوب افزایش ابر، قابل پیش بینی است. »نخعی« با 
اشاره به این که امروز و فردا با تضعیف سیستم پر فشار و همزمان افزایش رطوبت، 
افزایش دما محسوس خواهد بود، افزود: با نفوذ توده هوای ناپایدار به تدریج از 
اواخر امشب در نواحی شمالی استان بارش خفیف تا مایم برف و باران پیش بینی 

می شود و تا آخر هفته در دیگر مناطق فراگیر خواهد شد.

استقرار موکب اربعین درسیستان و بلوچستان  
نخستین موکب خدمت رسانی استان برای کمک به مردم سیل زده دلگان سیستان و 
بلوچستان در این منطقه مستقر شد. رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان گفت: 
در این موکب 30 نفر همکاری می کنند و مردم استان می توانند کمک ها و نذرهای 
خود را به نام سردار شهید سلیمانی، تقدیم مردم سیل زده سیستان و بلوچستان کنند. 
به گفته »جوینده« این موکب به همراه خود وسایل مورد نیاز برای پخت روزانه غذا شامل 
برنج، گوشت، روغن و ... را به همراه دارد و تا زمان نیاز در منطقه حضور خواهد داشت.

خسروی- سه هزار و ۹40 خدمت گیرنده طی ۹ ماه در 
مراکز درمانی و کاهش آسیب بهزیستی پذیرش شدند. 
مدیر کل بهزیستی با اشاره به فعالیت 26 مرکز در حوزه 
درمان و کاهش آسیب اعتیاد زیر نظر بهزیستی استان، از 
تخصیص پنج میلیارد و 18۹ میلیون ریال به منظور یارانه 
درمان و سامان دهی معتادان متجاهر و توانمندسازی 
افراد درگیر مواد مخدر خبر و ادامه داد: این مبالغ یا 
هزینه شده یا در حال هزینه کرد است. به گفته »عرب 
نژاد«، 221 معتاد در طرح تحول، مدیریت و سامان دهی 
معتادان متجاهر جمع آوری شدند و در مراکز مربوط 

پذیرش و مورد اقدامات بازتوانی قرار گرفتند.

خدمت به 
3940 نفر 

در مراکز 
کاهش آسیب 

بهزیستی



اکبری

 پرداخت دو درصد سهم فروش محصولات معدنی 
طبس برای توسعه و آبادانی شهرستان سال ها پیش 
مطرح شد و در دولت دهم به تصویب رسید. در پیگیری 
های پیشین روزنامه خراسان جنوبی فرماندار وقت 
طبس، سال 96 در گفت و گو با خبرنگار ما از تحقق 10 
درصد این سهم خبر داد و گفت که هر چند مسئولان 
صنعت و معدن، قول هایی برای پرداخت این سهم 
داده اند اما خبری از عملیاتی شدن آن نیست. در آن 
گزارش آمده بود که در سفر معاون وقت وزیر صمت نیز 
صورت جلسه ای تنظیم شد تا سهم دو درصد فروش 
محصولات معدنی تا سال 93 یعنی قبل از خصوصی 
سازی معادن زغال سنگ طبس، توسط دولت یا همان 
ایمیدرو پرداخت شود. بر اساس این صورت جلسه 
شرکت های معدنی زغال سنگ طبس، مقداری از 
سهم خود یعنی حدود 500 میلیون تومان را پرداخت 
از سهم فروش محصولات  این رقم اندک  و  کردند 

معدنی طبس برای سه پروژه راه آهن در حوزه عشق 
آباد، جاده دسترسی به معدن پروده و احداث یکی از 
میادین طبس هزینه شد. در آن گزارش نماینده مردم 
فردوس، طبس، سرایان و بشرویه در مجلس شورای 
اسلامی نیز مطالبه طبس را از سهم دو درصد فروش 
محصولات معدنی تا سال 93 ، 50 تا 60 میلیارد 
از میزان فروش  تومان اعلام کرد و چون اطلاعی 
محصولات معدنی شهرستان توسط متولیان آن از 
سال 93 تا 96 نداشت نتوانست مبلغی را اعلام کند. به 
 گزارش »خراسان جنوبی«، اگر چه پیگیری هایی برای
 پاسخ گویی به این مطالبه مردمی از فرمانداری طبس 

طی هفته گذشته انجام شد اما پاسخی دریافت نشد. 

مصوبه برای معادن دولتی است
اما رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت در پیگیری 
خبرنگار ما این مصوبه را مربوط به شرکت های معدنی 
دولتی دانست و گفت: این مصوبه، قابلیت اجرا برای 
معادن دولتی را دارد و مربوط به بخش خصوصی 

نیست. به گفته »شهرکی« همه معادن شهرستان در 
اختیار بخش خصوصی قرار دارد و نمی توان عوارضی 
همچنین،  کرد.  مصوب  خصوصی  بخش  برای  را 
واحدهای صنعتی و معدنی که مشکلات کمتری دارند 
در انجام مسئولیت های اجتماعی مانند احداث خانه 
بهداشت و ... مشارکت می کنند و باید وارد موضوعی 
شد که قابلیت اجرایی دارد. او گفت: متولیان این 
مصوبه در شهرستان باید پیگیر باشند و سازمان صمت 

نیز همکاری های لازم را خواهد داشت.

مطالبات چند میلیاردی
 نماینده مردم فردوس، طبس، سرایان و بشرویه هم با 
بیان این که اختصاص 2 درصد سهم درآمدی از معادن 
طبس برای توسعه شهرستان، مطالبه مردمی است و باید 
مسئولان طبس پیگیر باشند، افزود: این مصوبه هر چند 
برای معادن دولتی شهرستان بود اما بعد از خصوصی 
سازی معادن نیز باید در قالب مصوبه ای گنجانده می شد. 
دکتر »امیرحسنخانی«  گفت: متولیان معادن شهرستان 
و ایمیدرو  در طبس در قالب مشارکت و مسئولیت های 
اجتماعی اقدام هایی را انجام می دهند اما موضوع بر 
سر شفاف سازی پرداخت 2 درصد سهم است و شورای 
برنامه ریزی شهرستان برای مصارف این سهم در مکان 
مشخص باید برنامه ریزی کند. وی، میزان مطالبات از 
این طریق را چند 10 میلیارد تومان دانست و اظهار کرد 
که غیر از این سهم 2 درصد، طبق برنامه ششم توسعه باید 
یک درصد درآمد معادن استان که به خزانه می رود برای 
ایجاد زیرساخت های بهداشت و درمان، راه و ... عملیاتی 
شود اما محقق نشده است چرا که معادن استان صرفه 
اقتصادی بالایی ندارد. وی با اشاره به این که این موضوع 
ها در شورای معادن مطرح شد تا حداقل یک مورد آن 
اجرایی شود گفت: مصوبه 2 درصد سهم معادن طبس، 
سال ها مطرح است و همزمان چنین مصوبه ای نیز برای 
بافق مصوب شد که اجرا می شود اما در طبس خبری از آن 
نیست، البته اقدام هایی توسط معادن و ... انجام می شود 
که روش متعارف قانونی نیست و این مصوبه باید به صورت 

قانونمند اجرا شود. 
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از گوشه و کنار استان

رئیس سازمان 
صمت: مصوبه، 

قابلیت اجرا برای 
معادن دولتی را 
دارد و مربوط به 
بخش خصوصی 

نیست

گرامی داشت شهدا و روز سربیشه
این  شهدای  یادواره  سربیشه  روز  با  همزمان 
شهرستان با حضور جمعی از مسئولان استانی و 
محلی برگزار شد. به گزارش »خراسان جنوبی« 
سربیشه  مردم  برای  تاریخی  روزی  دی،   26
است چرا که در این روز پیکر 20 شهید عملیات 
کربلای 5 در این شهرستان تشییع شد و به همین 
مناسبت یادواره 178 شهید سربیشه برگزار شد. 
در این یادواره سردار »احمدی« از روایان دفاع 
مقدس، سخنانی درباره مقام شامخ شهدا به ویژه 
شهدای کربلای 5 ایراد کرد و سپس یکی مداحان 

اهل بیت )ع( به مداحی پرداخت.

  گلایه رئیس شورای سربیشه 
از سهمیه کم سوخت زمستانی 
سربیشه  شهرستان  اسلامی  شورای  رئیس 
به  زمستانی  سوخت  کم  سهمیه  اختصاص  از 
شهروندان و پروسه طولانی اداری آن گلایه کرد. 
» شیخ زاده« با انتقاد از شرکت پخش فراورده 
های نفتی استان به دلیل اختصاص کم سهمیه 
نفت به روستاهایی که شبکه گاز ندارد، گفت: 
سربیشه از مناطق سردسیر کشور است که دمای 
زیر صفر هم می رسد  20 درجه  به  آن گاهی 
کفاف  عنوان  هیچ  به  کم  سهمیه  اختصاص  و 

زمستان شهروندان را نمی کند.

 سهم      فروش محصولات معدنی 
مطالبه  بر زمین مانده     در طبس

تولید اولین شمش چدن در خوسف

اولین شمش چدن در کارخانه چدن کویر خاوران خوسف به صورت آزمایشی 
همکاری  استاندار،  مستمر  های  پیگیری  با  گفت:  فرماندار   شد.   تولید 
دستگاه های اجرایی، همت سرمایه گذاران چینی مستقر در شهرستان و 
متخصصان بومی  کارخانه شمش چدن خوسف، پنج شنبه به صورت آزمایشی 
روشن شد. »محمد شفیعی« به فعالیت مراحل اول مجتمع چدن خوسف شامل 
کک و گندله سازی طی شش ماه گذشته اشاره و اظهار کرد: بیش از 250 نیرو 
جذب این کارخانه شده اند. او، سرمایه گذاری خارجی در این مجتمع صنعتی 
را 500 میلیارد تومان اعلام کرد و ادامه داد: این کارخانه، بزرگ ترین مجتمع 
سرمایه گذاری خارجی منطقه است و با راه اندازی کامل آن برای هزار نفر به 

صورت مستقیم و هفت هزار نفر به صورت غیرمستقیم  شغل ایجاد می شود.

رئیس شورای اسلامی:

بیمارستان سرایان پاسخ گوی نیاز نیست
مــوســوی- بیمارستان امـــام علی )ع( ســرایــان 
ــی مـــردم این  ــان گنجایش پــاســخ گــویــی نــیــاز درم
شهرستان را ندارد. رئیس شورای اسلامی سرایان 
در جلسه پرسش و پاسخ مردمی در مسجد جامع این 
شهر با اشاره به گلایه شهروندان درباره گنجایش 
نداشتن بیمارستان امام علی )ع( برای همراهان 
ایــن بیمارستان  بیمار در بخش اطــفــال، گفت: 
ــت تا  ــده اس کــمــبــودهــای بسیار دارد و سبب ش
گنجایش پاسخ به خواسته های درمانی مردم این 

شهرستان و 15 هزار نفر از جمعیت شهرستان های 
مجاور را نداشته باشد. »عظیمی«  با بیان این که 
مردم سرایان، دلشان خوش است که بیمارستانی 
با 6 متخصص دارند، افزود: برای توسعه فیزیکی 
این مرکز درمانی به همکاری خیران نیازمندیم. وی 
از سرمایه گذاری در پارک خلیج فارس در کیلومتر 
پنج جاده سرایان خبر داد و اضافه کرد: این پارک با 
مشارکت سرمایه گذاران به پارک توریستی، تبدیل 

می شود.

پنچری ناوگان برون شهری نهبندان
ناوگان حمل و نقل برون شهری نهبندان وضعیت مناسبی ندارد و مشکلات 
 فراوانی را برای مسافران به وجود آورده است. فرماندار در جلسه ستاد
 سامان دهی حمل و نقل درون و برون شهری شهرستان، گفت: با توجه به این 
که نهبندان در چهار راه مواصلاتی قرار دارد اما با تاسف، ناوگان حمل و نقل 
برون شهری آن وضعیت مناسبی ندارد و مشکلات فراوانی را برای مسافران 
به وجود آورده است که می طلبد با مشارکت و ترغیب بخش خصوصی در 
این باره چاره اندیشی  شود. »بیکی«  ادامه داد: برای سامان دهی سرویس 
مدارس نیز باید با همکاری شهرداری، آموزش و پرورش، بخش خصوصی و 
اولیا ی دانش آموزان در چارچوب مصوب کشوری اقدام های لازم انجام شود 
و فقط سرویس مدارسی که در سامانه های مد نظر ثبت شود  مجاز به  خدمات 

دهی خواهد بود.

گوهرتراشان سه قلعه تسهیلات می گیرند
100 فقره تسهیلات در حوزه صنعت گوهرتراشی سه قلعه به متقاضیان 
پرداخت می شود. »رسولی مقدم«  فرماندار سرایان از پرداخت 100 فقره 
تسهیلات 300 میلیون ریالی به متقاضیان صنعت گوهرتراشی در سه قلعه 
با همکاری صندوق کارآفرینی امید خبر داد و ابرازامیدواری کرد که این کار، 

امکان تبدیل سه قلعه به شهر تراش سنگ های قیمتی را فراهم کند.

عوارض صنفی آیسک برای سال 99 ثابت ماند
عرب نجات - عوارض صنفی برای سال آینده با هدف حمایت از اصناف 
آیسک، همانند سال97 و 98 ثابت می ماند. شهردار آیسک در جلسه شورای 
اسلامی این شهر با تقدیم لایحه عوارض و بهای خدمات شهری، گفت: با 
تشکیل کمیته کارشناسی، قیمت اراضی و املاک، مشخص شده است و 
عوارض ساختمانی و خدمات شهری بر مبنای قیمت منطقه ای محاسبه و 
دریافت می شود. »علی مسعودی«  با اشاره به این که آیسک در قالب 20 بلوک 
تفکیک و با انجام بلوک بندی تغییر متوازن در شهر لحاظ شده است، افزود: 
با هدف رغبت مردم به ساخت و ساز، سعی شده است عوارض ساختمانی 
افزایش چندانی نداشته باشد. به گفته وی در لایحه پیشنهادی شهرداری 
به شورای شهر، عوارض و بهای خدمات بازار هفتگی شهرداری نیز ثابت 

مانده است. 

احراز تخلف 14 پرونده گران فروشی در زیرکوه

14 پرونده تخلف گران فروشی بعد از سهمیه بندی بنزین در زیرکوه به ارزش 
73 میلیون ریال تشکیل شد. فرماندار زیرکوه در جلسه کمیسیون تنظیم بازار 
و کارگروه آرد و نان شهرستان، با اشاره به بازرسی مستمر بازرسان از بازار پس از 
افزایش نرخ سوخت، گفت: از ابتدای امسال 600 مورد بازرسی انجام که تا قبل 
از افزایش نرخ سوخت 12 مورد تخلف احراز شد اما بعد از افزایش نرخ سوخت با 
توجه به بازرسی های فشرده و زیاد برای 14 مورد تخلف به ارزش 73 میلیون ریال  
تشکیل پرونده شد. »عربشاهی« افزود: 600 تن کالای اساسی از ابتدای امسال 

به منظور تنظیم بازار توزیع شده است.

بازدید استاندار از سد سیاهو

استاندار روز گذشته به همراه جمعی از مسئولان 
از سد سیاهوی سربیشه بازدید کرد. به گزارش 
»خراسان جنوبی« »معتمدیان«  در این بازدید از 
وضعیت عملیات اجرایی این پروژه که دهه فجر به 
بهره برداری می رسد مطلع شد. استاندار سپس 
در جمع نمازگزاران سربیشه حاضر شد و درباره 
خدمات انجام شده و پیگیری مصوبه های سفر خود 

و معاون اول رئیس جمهور به درح صحبت کرد.

فرماندار نهبندان: داده های 
ثبت احوال استفاده شود

 بهره برداری و استفاده از داده های خام سازمان
 ثبت احوال، باید برای برنامه ریزی مناسب در بقیه 
حوزه ها و کارگروه ها به ویژه پیشگیری و مقابله با 
آسیب های اجتماعی مورد استفاده قرار گیرد. 
مهندس »بیکی« فرماندار نهبندان در جلسه شورای 
هماهنگی ثبت احوال شهرستان، گفت: نکته مهمی 
که با توجه به آمارهای ارائه شده وجود دارد هماهنگی 
بین دستگاه های اجرایی است که با برگزاری جلسه 

ها و به روز شدن سامانه ها، تحقق یافته است.

عکس:تزئینی
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شنبه  
28 دی 1398 

22 جمادی الاول 1441 
3190 شماره 

رئیس هیئت بوکس 
استان: در دیدار با 
مدیر کل ورزش و 

جوانان قرار شد در 
صورتی که با تعامل 

با فدراسیون بتوان 
برای مرکز استان 

تجهیزات دریافت 
کرد یک سالن 

اختصاصی برای این 
رشته در نظر گرفته 

شود

راندهای اندک حمایت 
در رینگ بوکس

مشکل در اجاره سالن

»سنایی« از مربیان بوکس بیرجند هم که از سال 80 در 
این رشته فعالیت می کند با رضایت از شرایط کنونی 
حاکم بر این ورزش در مقایسه با سال های گذشته می 
گوید: فقط فضای اختصاصی برای تمرین وجود ندارد و 
سالن مروت که سال ها در اختیار این هیئت قرار داشت 
امسال به هیئت ورزش های رزمی واگذار شد بنابراین 
برای اجاره ساعت های تمرین با مشکل رو به رو هستیم. 
به گفته وی با توجه به افزایش آگاهی شهروندان به 
بوکس، استقبال از آن هم بیشتر شده است و افزایش 
رقابت ها در شهرستان ها و اعزام به مسابقات کشوری 
می تواند راهی برای توسعه این رشته باشد. یکی دیگر 
از مربیان از تعامل اندک آموزش و پرورش با هیئت 
بوکس گلایه می کند و می گوید: با همه کمبودهایی 
که هیئت در مسائل مالی دارد اما ورزشکارانی در رده 
های مختلف سنی به رقابت های کشوری اعزام شدند. 

نبود سالن اختصاصی 
رئیس هیئت بوکس بیرجند هم با اشاره به این که مهم 
ترین مشکل، نبود فضای اختصاصی برای ورزشکاران 
مرکز استان است می گوید: تعداد باشگاه های فعال 
شهرستان از دو به شش باشگاه افزایش یافته است و 
آمار بالای هنرجو و این که قرار است رقابت های لیگ 
شهرستان هم برگزار شود ضرورت تامین فضای ثابت 
برای هیئت را دو چندان می کند. به گفته »قاسمی«  

افزون  بر سالن از نظر تجهیزات نظیر رینگ، دستکش، 
کلاه و ... نیز با کمبودهایی مواجه هستیم که امیدواریم 

با همکاری مسئولان این مشکلات رفع شود.

منفی 20 میلیون 
دبیر هیئت بوکس استان که به گفته خود، دو دهه است 
در این رشته ورزشی فعالیت می کند و مربیگری اولین 
باشگاه این رشته در شمال شهر بیرجند را بر عهده دارد 
با گلایه از نبود حمایت و با اشاره به این که هیئت استان 
با منفی 20 میلیون تومان نیاز، فعالیت هایش را دنبال 
می کند می گوید: در چند ماه گذشته بیشتر هزینه ها 
توسط رئیس هیئت استان پرداخت شد در حالی که ماه 
آینده، اعزام به اولین دوره مسابقات بوکس کارگران 
کشور را در برنامه داریم و با این وضعیت اعتباری باید 
این اعزام با هزینه های شخصی انجام شود. »خزاعی« 
همچنین با بیان فعالیت های هیئت، به انعقاد تفاهم 
نامه هایی با اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
ستاد مبارزه با مواد مخدر و دیگر نهادها برای گسترش 
فعالیت ها اشاره می کند و ادامه می دهد: قرار است 
برای اولین بار، لیگ بوکس بیرجند راه اندازی شود اما 
هنوز نتوانسته ایم از اداره کل ورزش و جوانان در این 
باره اعتباری دریافت کنیم. او با گلایه از مسئولان که 
از باشگاه های خصوصی این رشته، حمایتی نمی کنند 
ادامه می دهد: ضوابط و قوانین دست و پاگیر و هزینه 
های بالا از مهم ترین چالش ها برای راه اندازی یک 
باشگاه و فعالیت باشگاه ها در این رشته فقط هزینه، 

است مثل فوتبال و بدن سازی درآمدی ندارد که از این 
نظر باید بیشتر به آن ها توجه شود.

400 بوکسور زیر نظر هیئت
رئیس هیئت بوکس استان هم با اشاره به فعالیت بیش 
از 400 بوکسور در استان می گوید: این رشته ورزشی 
در همه شهرستان ها به جز درمیان و حتی در مود و آرین 
 شهر فعال است. »قربانی« به گروهی که بدون هیچ 
چشمداشتی در انجام فعالیت ها همراهش هستند اشاره 
می کند و ادامه می دهد: با همکاری آن ها توانستیم 
فعالیت ها را در یک سال گذشته افزایش دهیم و قرار 
است به دنبال برگزاری رقابت های لیگ بیرجند رقابت 
های لیگ استان نیز فعال شود. او با تاکید بر این  که 
کمبود اعتبار، فقط مربوط به هیئت بوکس نیست منفی 
20 میلیون تومانی  را که اعلام شد  مربوط به برآوردی 
اعلام می کند که برای اعزام های پیش رو و خرید تجهیزات 
مورد نیاز انجام شده است و با تخصیص این اعتبار، فعالیت 
ها گسترش یابد. او با تایید مشکلات موجود در بوکس 
بیرجند، به دیدار با مدیر کل ورزش و جوانان، اشاره می 
کند که در این جلسه قرار شد در صورتی که با تعامل با 
فدراسیون بتوان برای مرکز استان تجهیزات دریافت کرد 
یک سالن اختصاصی برای این رشته در نظر گرفته شود 
و افزود :  امیدواریم تا پایان امسال این مشکل رفع شود 
و بتوانیم پایگاه قهرمانی آن را داشته باشیم. به گفته وی  
همچنین مدیر کل ورزش و جوانان در سفر به بشرویه، قول 

کمک 10 میلیون تومانی برای ساخت یک رینگ را داد.

 تجلیل از خانواده
 64 شهید ورزشکار استان 

حسین قربانی – خانواده 64 شهید ورزشکار 
در دوازدهمین یادواره شهدای ورزشکار استان 
تجلیل شدند. به گزارش خبرنگار ما، »احمد الکاظم 
ورزش های  فدراسیون  رئیس  نایب  الحسی« 
همگانی عراق، پنج شنبه در دوازدهمین یادواره 
شهدای ورزشکار استان و شهید شاخص استان 
ایستادگی  هرگز  گفت:  پور«  بصیری  »مرتضی 
و مردانگی شهیدان سردار سپهبد حاج قاسم 
سلیمانی و ابومهدی المهندس را که در مقابل 
داعش از مردم عراق دفاع کردند، از یاد نمی بریم. 
»حسن عزیزی« مدیر کل ورزش و جوانان هم با 
اشاره به این که برگزاری دوازدهمین یادواره 
شهدای ورزشکار استان، نشانگر ضرورت صیانت 
از ارزش های الهی در ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
است، افزود :  این یادواره به دنبال بصیرت افزایی، 
خودباوری، تعمیق بخشی به هویت دینی، ملی و 
انقلابی نسل جوانی است که پرچم عزت این مرز و 
بوم را باید به دوش بکشند. »محمد نوفرستی« معاون 
سیاسی نمایندگی ولی فقیه در سپاه انصارالرضا )ع( 
نیز با تاکید بر این که دشمن به دنبال حاشیه سازی 
برای کاهش درد سیلی است چون تصور نمی کرد 
ایران انتقام بگیرد، گفت: همپیمانان آمریکا در 
منطقه، تصور می کردند سامانه های آمریکایی از آن 
ها دفاع می کند اما فهمیدند که این سامانه از پادگان 

خود آمریکایی ها هم نمی تواند محافظت کند.

 روز خط ورزش 

نایب قهرمانی پهلوانان در رقابت های ساحلی

تیم پهلوانی استان در رقابت های قهرمانی ساحلی کشور در سیستان و 
بلوچستان نایب قهرمان شد. رئیس هیئت پهلوانی و زورخانه ای استان به 
»خراسان جنوبی« گفت: در این رقابت ها تیم استان با ترکیب 21 ورزشکار در 
دو رده سنی نوجوانان و جوانان حضور داشت و با کسب 14 مدال طلا، پنج مدال 
نقره و 1۹ مدال برنز در رشته های تیمی زورخانه ای، هنرهای فردی و کشتی 
پهلوانی توانست در مجموع امتیازها نایب قهرمان شود. »قمری« افزود: در رده 
سنی جوانان محسن آهنی و در رده سنی نوجوانان، حسین بیدختی، مربیگری 

تیم و سرپرستی این جمع را هم علی دستگردی بر عهده داشت.

زهرا قربانی – دستکش می پوشند و آماده تمرین 
می شوند. قدرت دست ها و ضربات مشت شان باید 
برای حریف تمام کننده باشد بنابراین نیروی بدنی 
و استفاده از تکنیک، اهمیت بسیاری دارد البته به 
دلیل طبیعت خاص این رشته ورزشی، افرادی که 
روحیه مبارزه طلبی بهتری دارند بیشتر به آن رو می 

آورند. بوکسورهای بیرجند این روزها تمریناتشان 
را با سختی در سالن مروت و دیگر باشگاه های شهر 
دنبال می کنند. »حسنی« از بوکسورهایی که از سال 
8۹ به این رشته رو آورده است با گلایه از کمبودهایی 
که  خواهد  می  مسئولان   از  بوکس  تجهیزات  در 

حمایت بیشتری از این ورزش داشته باشند. 

قهرمانی دارتر در رنکینگ کشور

زهرا رجبی در سومین دوره مسابقات دارت رنکینگ کشور قهرمان شد. »علیزاده« 
رئیس هیئت انجمن های ورزشی استان به »خراسان جنوبی« گفت: در این دوره 
از رقابت ها که ورزشکاران استان های مختلف حضور داشتند آسیه ملکی، دیگر 
ورزشکار استان سوم و زهره فنجانی و مریم عرفانیان در جایگاه پنجم قرار گرفتند.

کوتاه از ورزش 

 رقابت های طناب کشی دستگاه های اجرایی استان با حضور 13 تیم برگزار  ●
شد که در پایان تیم های اداره راه و شهرسازی، امور مالیاتی و گمرکات اول تا سوم 

شدند و »نظام مهندسی« تیم اخلاق این رقابت ها شد.
 مسابقات والیبال بانوان دستگاه های اجرایی استان با قهرمانی تیم اداره کل  ●

آموزش و پرورش به پایان رسید و تیم های دانشگاه علوم پزشکی و اداره کل تامین 
اجتماعی دوم و سوم شدند.

 تیم دانشگاه بیرجند در مسابقات آمادگی جسمانی کارکنان دستگاه های  ●
اجرایی استان در جمع 48 تیم توانست قهرمان شود.

 مسابقات فوتسال متوسطه دوم شهرستان بشرویه در سالن بشارت با حضور  ●
پنج تیم در حال برگزاری است و تیم قهرمان این رقابت ها به مسابقات استانی 

اعزام خواهد شد.
 کلاس مربیگری بسکتبال سه به دو، دهه سوم بهمن برگزار می شود. ●
 در روز نهم از دور مقدماتی مسابقات فوتسال دستگاه های اجرایی استان  ●

20 گل ثبت شد.
 تیم های دانشگاه بیرجند، تامین اجتماعی، اقتصاد و دارایی و بیمه سلامت به  ●

مرحله نیمه نهایی رقابت های دارت تیمی بانوان دستگاه های اجرایی راه یافتند.  

»زغال سنگ«، 17 بهمن 
میزبان ستارگان دشتستان

برنامه هفته دهم رقابت های لیگ برتر هندبال 
کشور اعلام شد. به گزارش خبرنگار ما بر اساس 
برنامه اعلامی از سوی فدراسیون، تیم هندبال 
زغال سنگ طبس تنها نماینده استان در رقابت 
های لیگ برتر هندبال 17 بهمن در طبس به 

مصاف »ستارگان دشتستان« می رود.

برنز بانوان دونده در جام هرمز
تیم بانوان دونده اسـتان در مسـابقه دو  نیمـه ماراتن جام 
هرمـز سـوم شـد. بـه گـزارش خبرنـگار ما دبیـر هیئـت دو 
و میدانـی اسـتان، گفـت: در پایـان ایـن رقابـت هـا کـه بـا 

حضور بانوان دونده از سراسـر کشـور در جزیـره هرمز و با 
اسـتقبال گرم اهالی این منطقه برگزار شد تیم خراسان 
جنوبـی مقام سـوم را کسـب کـرد. بـه گفتـه »امیرآبـادی« 

شـرکت کنندگان در این رقابت ها مسـافت 21 کیلومتر 
و ۹7 متـر را دویدنـد کـه در انفـرادی، سـمانه اسـحاقی و 

هاجـر رازی از ورزشـکاران اسـتان، ششـم و نهم شـدند.
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